

# Mohamed Khider University of Biskra Faculty of Law and Political Science Law Department



# First semester

handout in module:

Administrative law terminology

Directed to first-year Master of Administrative Law students

**Prepared and Compiled By** 

Dr: lazhar benaissa

**University Season: 2024/2025** 

# ADMINISTRATIVE ADMINISTRATIVE

Morta non lessen amet natum erema

Phasellus euismod ega pat lacus. Pellentesque vel eu auctor sapien.

Mauria som est, vulputate dictum euismod dapibus, hendrent at Ipsum. Practignissim ante, ao gravida leo. Proin porta sodales mi id pulvinar. Aenean placere

arralia fingilia. Pallentesque at feuglat lorem. Co

The law Express



## The First Lecture

# مقدمة عامة حول القانون الإداري

### General introduction to the Administrative Law

Study of Administrative law involves analysis of the institutions and legal rules through which governmental decision-making is authorized, affected, limited and reviewed. In order to meet the growing needs of changing social, political and economic paradigm, this branch of law i.e. Administrative Law is necessary.

تتضمن دراسة القانون الإداري تحليل المؤسسات والقواعد القانونية الذي يتم من خلالها السماح باتخاذ القرارات الحكومية والتأثر بها ومحدوديتها ومراجعتها. من أجل تلبية الاحتياجات المتزايدة للنموذج الاجتماعي والسياسي والاقتصادي المتغير، ولذلك فإن هذا الفرع من القانون، أي القانون الإداري، ضروري.

Administrative law is that branch of law that deals with powers, functions and responsibilities of various organs of the state.

القانون الإداري هو ذلك الفرع من القانون الذي يتعامل مع صلاحيات ووظائف ومسؤوليات مختلف أجهزة الدولة.

### 1. Nature and Scope of Administrative Law

طبيعة ونطاق القانون الإداري

1.1Meaning of Administrative Law

معنى القانون الإداري

Administrative Law is that branch of law that deals with **powers**, **functions** & **responsibilities** of various organs of the State. There is no single universal definition of 'administrative law' because it means different things to different theorists.

القانون الإداري هو ذلك الفرع من القانون الذي يتعامل مع صلاحيات و وظائف ومسؤوليات مختلف أجهزة الدولة. لا يوجد تعريف عالمي واحد لـ "القانون الإداري" لأنه يعنى أشياء مختلفة لمنظرين مختلفين.

### 1.2 Scope of Administrative Law

نطاق القانون الإداري

Administrative law determines the organization, powers and duties of administrative authorities. Emphasis of Administrative Law is on procedures for formal adjudication based on the principles of Natural Justice and for rule making.

يحدد القانون الإداري تنظيم السلطات الإدارية وصلاحياتها وواجباتها. ينصب تركيز القانون الإداري على إجراءات الفصل الرسمي بناءً على مبادئ العدالة الطبيعية ووضع القواعد.

Concept of Administrative Law is founded on the following principles: يقوم مفهوم القانون الإداري على المبادئ التالية

- a) Power is conferred on the administration by law.
- b) No power is absolute or uncontrolled howsoever broad the nature of the same might be.

c) There should be reasonable restrictions on exercise of such powers depending on the situation.